

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 510b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General calls for talks instead of "referendum" in the Georgian region of South Ossetia

Strasbourg, 13.09.2006 - "The secessionist authorities of the South Ossetian region of Georgia are wasting time and effort on the organisation of a "referendum on independence" in November" said Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe. "I do not think that anyone will recognise the result of such a referendum. If the people in power in South Ossetia are genuinely committed to the interest of the people they claim to represent, they should engage in meaningful negotiations with the Georgian government in order to find a peaceful, internationally accepted outcome. I regret the continuous loss of lives on both sides and call for an immediate start of dialogue to end the conflict which continues to cause distress to the people living in South Ossetia as well as undermining the territorial integrity of Georgia and stability in the region".

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe appelle à préférer les négociations à un « référendum » dans la région géorgienne d'Ossétie du Sud

Strasbourg, 13.09.2006 - « Les autorités sécessionnistes de la région géorgienne d'Ossétie du Sud gaspillent leur temps et leur énergie en préparant un « référendum sur l'indépendance » pour novembre », a déclaré le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis. « A mon avis, personne ne reconnaîtra le résultat de ce référendum. Si les personnes au pouvoir en Ossétie du Sud veulent vraiment défendre les intérêts de la population qu'elles affirment représenter, elles devraient entamer des négociations constructives avec le Gouvernement géorgien, en vue de parvenir à un règlement pacifique qui puisse être accepté par la communauté internationale. Je déplore la perte continue de vies humaines des deux côtés, et j'appelle donc les protagonistes à établir immédiatement un dialogue pour mettre fin à ce conflit qui frappe durement la population d'Ossétie du Sud, porte atteinte à l'intégrité territoriale de la Géorgie et menace la stabilité de la région. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.